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Dagsordenspunkter:

• Velkommen
• Dialogmøde 10. april
• Anbefalinger til byrådet
• Gruppearbejde 
• Fælles opsamling 
• Next step
• Tak for i dag 



Plenumdrøftelse
- Dialogmøde 10. april

Formanden indledte mødet med at takke for 
deltagelse i dialogmødet den 10. april.

Herefter var der en bordrunde, ift. hvad 
deltagerne havde bidt mærke i. 

Slutteligt blev resultater fra slido-undersøgelsen 
og de indsamlede input gennemgået i plenum. 
(kan findes i materialet fra dialogmødet 10. april)

Den gennemsnitlige deltager i dialogmødet baseret på 
data input:

En midaldrende mand der bor i en villa i Lillerød.         
Han ejer selv boligen og har i dag gas som varmeforsyning.

For ham betyder forsyningssikkerhed mest, ligesom klima vægter i 
prioriteringerne.

(baseret på besvarelser fra deltagerne)



Opgaveudvalgets opmærksomheder

Dialog 1: Hvad bekymrer borgerne
• Der er et bredt ønske om fjernvarme, men en bekymring for prisen og for 

hvor grønt det er (klima betyder mere end ventet).
• Der er brug for hastighed ift. kommunikation. En bekymring for, at mange 

laver individuelle investeringer i mangel på viden/information, som kan 
resultere i øget støj, uønsket belastning af elnettet mv..

• Bekymring for stigende priser.

Dialog 2: Hvad skal udvalget tage med videre
• Behov for at ydreområder/hullerne også tilbydes ”noget”.
• Behov for klar kommunikation – om muligheder, teknologier og planer.
• Efterspørgsel efter mere kommunikation, rådgivning, projektplanlægning, 

koordinering mv.. Uklart hvor man som borger går hen.



Udvalget drøftede de samlede input fra dialogmødet, 
herunder også de input som var skrevet på papir.
Hvad bekymrer borgerne
• Det grønne har stor betydning – tænk på fremtidens borgere –

glem ikke klimakrisen

• Forsyningssikkerhed væsentligt

• Alle typer af omstillingsløsninger skal understøttes med 
hjælp/tilskud til at komme i gang

• Det store netværk må alt andet lige, være billigere for den 
enkelte

• Skal vi alle være vores egen varmemester?

• Jo længere der går før vi får besked, jo større sandsynlighed for 
individuelle løsninger

• Er der ressourcer nok i kommunen?

• Bekymret ift. Pris, klima og langsigtet planlægning

• Bekymret for, at en masse når at skifte til suboptimale 
løsninger inden de optimale løsninger kommer

• Inkludering af ældre, enlige, svage i omstillingen

• Gas og gammelt fyr der står af, før alternativ er fundet

• Risikoen ved geotermiske boringer

Hvad skal udvalget tage med videre
• Der mangler information – hvor langt er vi i Allerød? Hold kommunikationen i 

gang, med fokus på det væsentlige.

• Afse ressourcer til dialog og kommunikation – hvornår kan vi få fjernvarme?

• Afse ressourcer til at arbejde seriøst videre, vi vil have en klar plan med mål 
og delmål

• Udvalget bør tydeliggøre de omstændigheder som kommunen ikke har 
indflydelse på, og fokusere væk herfra.

• Skala: få huse, grundejerforening, bydele, hele kommunen?

• Kollektiv frem for individuelle i tæt bebyggelse for at undgå støj

• Arealudvidelse – vis velvilje

• Kig på Termonet – hvor er det hensigtsmæssigt at understøtte 

• Lokale potentialer – søer, overskudsvarme, jordvarme som kilder

• Samtidighedseffekt – spidsbelastning og forsyningssikkerhed spiller en rolle

• Understøt ex. Et Grundejerforeningsforum – klædes på i fællesskab – løfte i 
flok

• Bindingstid – kan vi påvirke den?

• Finansieringsmuligheder

• Kan gasnettet anvendes til Termonet?

• Undersøgelse af interessen for fjernvarme blandt borgerne
Det som er gengivet her, er direkte nedfældet med 
baggrund i det skrevne på papir. Dvs. det er ikke 
behandlet, og der kan derfor være gentagelser.



Gruppedrøftelser - anbefalinger

• Efter drøftelse af dialogmødet og diverse input og udfordringer, blev 
deltagerne inddelt i to grupper. 

• De to grupper skulle hver især arbejde med anbefalingerne. 
• Dette blev gjort med udgangspunkt i fire tidligere identificerede 

overskrifter/tematikker: 
• Understøt en udvidelse af den kollektive varmeforsyning: 
• Fokus på vedvarende energi: 
• Styrk yderligere handlemuligheder: 
• Styrk kommunikationen med borgerne

Grupperne arbejdede ud 
fra samme metode, som 
når man udarbejder et 
målhierarki, ved at spørge 
”hvorfor” og ”hvordan”.



Allerød i dag vs. 2035?

• Udvalget drøftede de kollektive varmeløsninger med baggrund i 
deltagernes faglige baggrund, erfaringer og borgernes input.

• Særligt det faktum, at det ikke må være et krav med kollektive 
løsninger, men et tilbud som er forholdsvist nemt at tilgå for den 
enkelte borger, samtidig med, at det er økonomisk 
konkurrencedygtigt og samfundsøkonomisk og klimamæssigt et godt 
alternativ til den individuelle løsning. 



Fælles opsamling og afslutning

• Efter gruppearbejdet samledes udvalget i plenum hvor arbejdet blev 
præsenteret. 

• Væsentlige pointer blev taget med videre.
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